



بيان

صادر عن معالي السيد إبراهيم بوغالي، رئيس الاتحاد البرلماني العربي،
رئيس المجلس الشعبي الوطني في الجمهورية الجزائرية الديمقراطية الشعبية،
باسم الاتحاد البرلماني العربي،
بمناسبة الذكرى 107 لوعده بلفور الاستعماري

بحلول الذكرى السابعة بعد المئة لوعده بلفور الظالم، وتفاقم تبعاته المؤلمة على الشعب الفلسطيني الشقيق في مختلف الأراضي الفلسطينية المحتلة، فإن الاتحاد البرلماني العربي يؤكد للقاصي والداني وعلى جميع المستويات المحلية والإقليمية والدولية أن الأتقاء الفلسطينيين، أصحاب الحق والأرض، يثبتون كل يوم، بصمودهم الأسطوري في وجه الظلم وآلة القتل الصهيونية، أنهم لن يتخلوا عن حقهم في الحرية والكرامة، مهما بلغت التضحيات، وأياً كانت ممارسات الكيان الصهيوني الغاشم وانتهاكاته المستمرة لكل المبادئ القانونية والقيم الأخلاقية، مشدداً على ضرورة وقف إطلاق النار، وإعمال العقل في البحث عن حلول عادلة، تضمن حقوق الشعب الفلسطيني، وتعيد إليه أرضه التي سُلبت زوراً وهتاناً أمام مرأى ومسمع العالم أجمع.

ويدعو الاتحاد البرلماني العربي إلى التوقف عند هذه الذكرى المشؤومة لتكون بمثابة ناقوس خطر يُذكر الأسرة الدولية، وخصوصاً القوى الاستعمارية آنذاك على وجه التحديد، بضرورة العمل الجاد مع الأطراف الدولية الفاعلة للتكفير عن هذا الخطأ التاريخي بحق شعب بأكمله، ذنبه الوحيد أنه يعيش على أرض آبائه وأجداده، مؤكداً أن استمرار الصمت الدولي عن هذه الفظائع والجرائم بحق البشرية سيبقى وصمة عار على جبين البشرية، وأن الظالم لن يُفلت من العقاب، ولو بعد حين، وعلى الباغي تدور الدوائر، فالتاريخ يشهد دوماً بأن الحق لا يموت، وأن النضال من أجل العدالة هو الطريق الوحيد نحو السلام الدائم.

ويُعبّرُ الاتحاد البرلماني العربي، عن موقفه التضامني، الراسخ والداعم للشعب الفلسطيني الشقيق، مُجدداً مطالبته لجميع الدول والمنظمات الفاعلة والمؤثرة بالعمل لإيجاد حل عادل وشامل لهذا الصراع المزمّن، وتجنّب المنطقة حرباً كارثية مدمرة، ستغذي تبعاتها وعواقبها عقيدة العنف والتطرف والإرهاب، وتنشر شريرة الغاب، وانتهاك سيادة القانون ليس في المنطقة العربية فحسب، بل في كل أنحاء العالم، ويؤكد الاتحاد في الوقت ذاته على أن أي حل مقترح لن يُبصر النور إلا باستعادة الشعب الفلسطيني لكامل حقوقه غير القابلة للتصرف، وفي مقدمتها حقه الشرعي والقانوني بإقامة دولته الفلسطينية المستقلة وعاصمتها القدس الشريف.



بيروت 2 تشرين الثاني / نوفمبر 2024



Statement

**Issued by H.E. Mr. Brahim Boughali, President of the Arab Inter-Parliamentary Union,
Speaker of the National People's Assembly of the People's Democratic Republic of Algeria,
On behalf of the Arab Inter-Parliamentary Union
On the occasion of the 107th Anniversary of the Colonial Balfour Declaration**

On the occasion of the 107th anniversary of the unjust Balfour Declaration, and the exacerbation of its painful consequences for the brotherly Palestinian people in the various occupied Palestinian territories, the **Arab Inter-Parliamentary Union affirms**, at all local, regional and international levels, that the Palestinian brothers, the owners of the right and the land, prove every day, by their legendary steadfastness in the face of injustice and the Zionist killing machine, that they will not give up their right to freedom and dignity, whatever the sacrifices, and whatever the practices and continuous violations by the brutal Zionist entity of all legal principles and moral values, **emphasizing** the need for a ceasefire and for reason to search for just solutions that guarantee the rights of the Palestinian people and restore their land, which was falsely stolen before the eyes of the whole world.

The Arab Inter-Parliamentary Union calls for this fateful anniversary to serve as a wake-up call to remind the international community, especially the colonial powers at the time, led by the United Kingdom in particular, of the need to work seriously with international actors to atone for this historic mistake against an entire people, whose only fault is that they live in the land of their fathers and grandfathers, **affirming** that the continued international silence on these atrocities and crimes against humanity will remain a stain on the forehead of humanity, and that the oppressor will not go unpunished, even after some time, and that history always testifies that the truth never dies, and that the struggle for justice is the only path towards lasting peace.

The Arab Inter-Parliamentary Union expresses its firm solidarity and support for the brotherly Palestinian people, and reiterates its call to all effective and influential countries and organizations to work to find a just and comprehensive solution to this chronic conflict and spare the region a catastrophic and destructive war, whose consequences will feed the doctrine of violence, extremism and terrorism, and spread the law of the jungle and the violation of the rule of law. At the same time, the Union emphasizes that any proposed solution will not see the light of day until the Palestinian people regain all their inalienable rights, foremost among which is their legitimate and legal right to establish their independent Palestinian state with Al-Quds Al-Sharif as its capital.

Beirut, November 2, 2024

